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毛细管电色谱分子印迹整体柱分离香兰素异构体和结构类似物  
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摘要   以甲基丙烯酸为功能单体，乙二醇二甲基丙烯酸为交联剂，
通过原位聚合反应合成料香兰素印迹的毛细管整体柱，在优化了电色谱条件下，
香兰素印迹整体柱具有很高的选择性。不但能识别印迹分子（香兰素），
而且还可以从他们的结构类似物种识别位置异构体邻香兰素。 
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Abstract  A vanillin imprinted capillary monolithic column was synthesized by in situ polymerization reaction using 
ethylene-glycol dimethacrylate as cross-linking monomer and methacrylic acid as functional monomer. Under the 
optimum conditions of capillary electrochromatography, this molecularly imprinted polymer (MIP)-based column 
showed high selectivity and could recognize not only template molecule vanillin but also positional isomer o-vanillin from 
their structural analogues.
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